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Onderwerp 
 Aanpak ecologische ramp Grevelingenmeer 

 

 

 

 

Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

De Stichting Anemoon heeft onderzoek uitgevoerd naar het bodemleven van het 

Grevelingenmeer. De uitkomsten zijn zeer verontrustend en de Partij voor de dieren 

wil naar aanleiding hiervan de volgende schriftelijke vragen aan u voorleggen. 

 

1. Kent u de berichten ‘Bodem Grevelingenmeer totaal dood’1 en ‘Grevelingenmeer is 

onder de 16 meter helemaal dood?2 

 

Antwoord 

Ja. 

 

2. Bent u, net als onze fractie, ook zo geschrokken dat er op de bodem van het 

Grevelingenmeer geen leven meer is en al het mariene leven daar is verdwenen? 

 

Antwoord 

De problematiek van de waterkwaliteit van de Grevelingen is ons bekend en Zuid-

Holland werkt samen met andere overheden (ondermeer in de Stuurgroep 

Zuidwestelijke Delta en het IRP Goeree Overflakkee) aan een oplossing voor deze 

problematiek. 

 

3. Bent u met ons van mening dat deze ecologische ramp moet worden aangepakt? Zo 

nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Ja. 

 

                                                           
1 http://www.nu.nl/binnenland/3542463/bodem-grevelingenmeer-totaal-dood.html 
2 http://www.natuurbericht.nl/?id=11106 
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4. Welke mogelijkheden ziet u om het tij te keren van dit zuurstofloze en levenloze 

onderwatermilieu in het Grevelingenmeer? 

 

Antwoord 

Uit de MIRT verkenning Grevelingen is gebleken dat het terugbrengen van een 

beperkte mate van getij op de Grevelingen een oplossing kan vormen voor deze 

problematiek. 

 

5. Ziet u specifiek mogelijkheden in combinatie met het Tidal test Centrum Grevelingen 

om de ecologische situatie te verbeteren? En zo ja, kunt u dit nader uitleggen? 

 

Antwoord 

Voor het terugbrengen van beperkt getij op de Grevelingen is een opening in de 

Brouwersdam nodig. Dit is een zeer kostbare maatregel. Het rijk is verantwoordelijk 

voor de waterkwaliteit van de Grevelingen, maar heeft aangegeven hiervoor de 

komende jaren onvoldoende geld op de begroting te kunnen vrijmaken. Indien de 

opening in de Brouwersdam meerdere doelen kan dienen, zijn wellicht andere 

financieringsbronnen mogelijk, waardoor het terugbrengen van beperkt getij op de 

Grevelingen financieel haalbaar kan worden. Kansrijk lijkt een combinatie met een 

getijdencentrale. Marktpartijen zijn daarbij verantwoordelijk voor realisatie van de 

centrale, overheden en marktpartijen realiseren in dat geval samen de opening in de 

Brouwersdam. Als daarnaast wordt gekozen om de Grevelingen in te zetten als 

noodberging voor overtollig rivierwater, dan kunnen de turbines in de centrale wellicht 

benut worden als pomp om het bergingsvolume te kunnen vergroten en om het 

geborgen water naar zee te pompen. Het Tidal Test Centrum Grevelingen biedt een 

mogelijkheid om de benodigde techniek voor energiewinning uit een relatief klein 

getijverschil in de prakijk te testen. 

 

6. Bent u bereid om u in te zetten om de getijdestroming te laten terugkeren in het 

Grevenlingenmeer? Zo ja, op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Ja, gezamenlijk met provincie Zeeland en het rijk onderzoekt Zuid-Holland de 

haalbaarheid van een getijdencentrale. Inmiddels is een referentie-business case 

opgesteld en onder leiding van Rijkswaterstaat met geïnteresseerde publieke partijen 

gesproken. In juni zijn vervolgens met de minister van Infrastructuur en Milieu 

afspraken gemaakt over de governance van het voorbereiden van de getijdencentrale: 

er komt een gezamenlijke stuurgroep met gedeputeerde Weber van Zuid-Holland (vz), 

gedeputeerde Zeeland, DG RenW en DG RWS (beiden IenM) met een 

programmabureau onderleiding van Rijkswaterstaat. Tevens is afgesproken dat een 

“Call for Expression of Interest” wordt uitgezet. Hierbij worden marktpartijen worden 

gevraagd om het ontwerp voor de getijdencentrale te verbeteren  en daarmee een 

scherpere business case te definiëren. 
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